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Ekonomiska ramar för budget 2009 och plan 2010-2011 EKONOMISKA RAMAR 
 
Ärendebeskrivning 
 
Ordföranden har i bifogad skrivelse presenterat förslaget till ekonomiska 
ramar för år 2009-2011. Ekonomikontoret har i tjänsteskrivelse redo-
gjort för underlaget till de ekonomiska ramarna.  
 
För 2009 läggs förslag på två alternativa ramar. Alternativ 1 innebär 
98,4 % av befintlig verksamhet, vilket ger ett positivt resultat på 5 mnkr. 
Alternativ 2 avser 100 % av befintlig verksamhet, vilket skulle medföra 
ett negativ resultat på -5 mnkr, vilket inte är den borgerliga majoritetens 
inriktning.  
 
Under 2007 hade Salems kommun en kraftig befolkningstillväxt, inte 
minst beroende på Söderby Park-exploateringen. Kommunen passerade 
nivån 15 000 invånare i höstas, år 2010 väntas befolkningen ha ökat till 
15 900 invånare.  
 
I ramarna har fullmäktiges beslut i april 2008 resulterat i att 3 mnkr lagts 
i en särskild ram för fastighetsunderhåll. Inom socialnämndens 
verksamhet har 3 mnkr lagts till familjeenheten för placeringskostnader. 
Medel för nya särskilda boenden för funktionshindrade där alternativet 
annars är högre kostnader för köpta platser finns i socialnämndens ram. 
 
Energioptimeringsprojektet (”TAC-projektet”), som beslutades i särskild 
ordning 2007, särredovisas i ramarna. 
 
Innehållet i investeringsbudgeten processas fram inför och under 
budgetberedningens arbete i höst. I detta ramärende återfinns förslaget 
att ”lånetaket” för investeringarna ska fixeras till 16 555 kr/invånare. 
 
Kommunstyrelsens ordförande har i skrivelse 2008-05-14 närmare 
kommenterat förslaget. 
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Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 72/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Lennart Kalderén (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Ankie Bosander (c): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

 

Lars Morberg (s): 
 
1  Kommunfullmäktige antar ekonomiska ramar för budget- och 

planperioden 2009-2011 enligt alternativ 3. Vilket innebär 100% 
av befintlig verksamhet (alternativ 2) samt uppräkning av 
lönekostnader med 3,4% och kompensation för prisökningar enligt 
KPI, 2,4% (2009) och 2,0%  (2010 och 2011). 

2  Socialdemokraterna deltar ej i beslutet. 
3  Avslag. 

 

 
Randal Piersons (mp): 
Miljöpartiet deltar ej i beslutet. 
 
Sanna Jansson-Wiberg (v): 
Bifall till Lars Morbergs yrkande samt utökning av barn- och 
utbildningsnämndens ram med 3,2 mnkr som ska användas för att 
återinföra de individuella riktade bidragen till barn i behov av särskilt 
stöd, kultur- och fritidsnämnden tillförs utöver förslaget 300 tkr och 
socialnämnden tillförs 3,0 mnkr för försök med arbetstidsförkortning. 
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Propositionsordning 
 
Ordföranden ställer under proposition bifall till punkt 1 i 
kommunstyrelsens förslag till beslut mot bifall till Lars Morbergs 
yrkande i punkt 1.  
 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

 

Tilläggsyrkande 
 
Ordföranden ställer under proposition bifall till Sanna Jansson-Wibergs 
yrkande om utökning av barn- och utbildningsnämndens ram med 3,2 
mnkr som ska användas för att införa de individuella riktade bidragen 
till barn i behov av särskilt stöd mot avslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar avslå yrkandet. 
 
Ordföranden ställer under proposition bifall till Sanna Jansson-Wibergs 
yrkande om utökning av kultur och fritidsnämndens ram med 300 tkr 
mot avslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar avslå yrkandet. 

 

 
Ordföranden ställer under proposition bifall till Sanna Jansson-Wibergs 
yrkanden om utökning av socialnämndens ram med 3, 0 mnkr mot 
avslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar avslå yrkandet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar bifalla punkt 2 i enlighet med kommun-
styrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställer under proposition bifall till punkt 3 mot avslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
1 Kommunfullmäktige beslutar att anta ekonomiska ramar för 

budget- och planperioden 2009 - 2011 enligt upprättat förslag. 
 
2 Kommunfullmäktige beslutar att anta en låneram för investeringar 

på 16 555 kronor per invånare. 
 
3 Kommunfullmäktige beslutar att ställa sig bakom skrivelsen i 

avsnittet Ramförslag i ekonomikontorets tjänsteskrivelse. 
___  
 

 

Reservation 
 
Lars Morberg (s): 
Reservation till förmån för eget yrkande. 
 
Sanna Jansson-Wiberg (v): 
Reservation till förmån för eget yrkande. 
___  
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Införande av vårdnadsbidrag VÅRDNADSBIDRAG 
 
Ärendebeskrivning 
 
Regeringen lämnade i mars en proposition till riksdagen för att göra det 
möjligt för kommunerna att införa ett vårdnadsbidrag. Enligt förslaget 
kan bidrag lämnas till föräldrar som har barn som fyllt ett år men inte 
tre. Bidragets får maximalt vara 3 000 kronor per barn och månad. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade på sitt sammanträde den 6 maj 
att anhålla hos kommunfullmäktige om att Salems kommun inför helt 
vårdnadsbidrag från den 15 augusti 2008 under förutsättning att 
riksdagen antar regeringens proposition. Helt vårdnadsbidrag innebär 
maxbeloppet 3 000 kronor per barn och månad.   
 
Om regeringens prognos stämmer innebär införandet av vårdnadsbidrag 
en kostnad för Salems kommun på 2 448 000 kronor år 2009. För att 
kostnaderna för vårdnadsbidraget ska gå jämnt ut med minskad 
efterfrågan på förskoleplatser behöver 53 barn säga upp sin 
förskoleplats. Enligt regeringens prognos är det motsvarande 68 barn 
färre som skulle efterfråga förskoleplats i Salem vilket skulle innebära 
en nettobesparing på 695 000 kronor. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsen § 75/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Lennart Kalderén (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Anna-Carin Bylund (fp): 
Med hänvisning till det särskilda yttranden i barn- och 
utbildningsnämnden yrkas avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Tommy Eklund (s): 
Avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Elisabeth Bovin-Exner (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Håkan Paulsson (kd): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Ankie Bosander (c): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ebenfors (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Randal Piersons (mp): 
Avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sanna Jansson-Wiberg (v): 
Avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
 

 

Propositionsordning 
 
Ordföranden ställer under proposition bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot avslag. Sedan ordföranden funnit att kommunfullmäktige 
beslutat enligt kommunstyrelsens förslag begärs votering. 
 
Ordföranden läser upp följande voteringsproposition som godkänns av 
fullmäktige: ”Den som biträder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den 
som vill avslå kommunstyrelsens förslag röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat avslå kommunstyrelsens förslag.” 
 

 

Votering 
 
Voteringen utfaller så att 17 ledamöter röstar ja och 14 ledamöter röstar 
nej. Kommunfullmäktige beslutar således i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att införa helt vårdnadsbidrag från den 15 
augusti 2008 under förutsättning att riksdagen antar regeringens proposition 
Vårdnadsbidrag – familjepolitisk reform (2007/08:91). 
___ 
 
Reservation 
 
Tommy Eklund (s) lämnar reservation, bilaga 10. 
 
Särskilt yttrande från Anna-Carin Bylund (fp), bilaga 11. 
___  
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Inrättande av ungdomshälsan UNGDOMSHÄLSAN 
 
Ärendebeskrivning 
 
Ungdomshälsan är det samlingsnamn som används för samverkans-
projektet mellan Stockholms läns landsting och kommunerna Södertälje 
och Salem. I Ungdomshälsan inryms ungdomsmottagningen, MiniMaria 
och Mottagningen för Unga. Det är respektive organisation som 
ansvarar för personalen inom projektet.  
 
Samverkansgruppen SaLSa har under en tid arbetat fram en mer 
utvecklad samverkan för unga som mår psykiskt illa. Denna samverkan 
går under benämningen ”Ungdomshälsan” och innebär att 
Ungdomsmottagningen och MiniMaria samlokaliseras och vidgas med 
ytterligare en inriktning Mottagning för Unga, som vänder sig till 
ungdomar i åldern 16-24 år och mår psykiskt dåligt. Med så många 
myndigheter och professioner kan fler arbeta tillsammans med ärendena 
och ungdomar slipper bli remitterade mellan olika enheter. 
Handläggnings- och beslutstider kan kortas ned till förmån för den unge.
 
Ungdomsmottagningens befintliga lokaler i fritidsgården Huset är idag 
inte tillräckliga för att kunna utvecklas till den halvtidsmottagning som 
efterfrågan mer än väl motsvarar. Vidare har MiniMaria tillfälliga 
lokaler i en lägenhet. 
 
De lokaler som arbetsmarknadsenheten lämnar på Säbyskolan skulle 
vara bra en bra lokalisering. Det ligger centralt och är lättillgängligt för 
ungdomarna.  
 
I budget för 2008 finns ett markeringsbelopp på 4.000 tkr avsatta för 
anpassning av dessa lokaler och arbetsmarknadscentrums lokaler.  
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 78/2008. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska delta i samverkans-
projektet Ungdomshälsan.  
___  
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Förslag till revidering av kris- och informationsplanen KRIS- OCH INFORMA- 
TIONSPLANEN 

Ärendebeskrivning 
 
Kommunen ska enligt Lagen om extraordinära händelser i fredstid och 
höjd beredskap, med beaktande av risk- och sårbarhetsanalyser, för varje 
mandatperiod fastställa en plan för hur extraordinära händelser ska 
hanteras (SFS 2006:544) . 
Förslaget till revidering föreslås ersätta kommunens gällande 
Ledningsplan och Informationsplan för svårare påfrestningar och höjd 
beredskap som beslutades 1999. Kommunstyrelsens stab föreslår att 
dessa planer läggs samman till en plan med namnet Lednings- och 
informationsplan vid kriser och extraordinära händelser. 
 
Revideringen har gjorts tillsammans med företrädare från miljö- och 
samhällsbyggnadskontoret, socialförvaltningen och Södertörns brand-
försvarsförbund. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 80/2008.  
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att revidera Lednings- och 
informationsplan vid kriser och extraordinära händelser för Salems 
kommun i enlighet med kommunstyrelsestabens förslag. 
___  
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Redovisning av ej besvarade motioner EJ BESVARADE 
MOTIONER 

Ärendebeskrivning 
 
Enligt kommunfullmäktiges reglemente ska kommunstyrelsen två 
gånger varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt.  
 
Kommunstyrelsens stab har fått i uppdrag att redovisa de motioner som 
inte är färdigberedda. Redovisningen omfattar åren 2007 och 2008. 
 
Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsen § 81/2008.  
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna redovisningen. 
___ 
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Svar på motion ”Tredimensionell (3D) kartering vid detaljplanering” SVAR PÅ MOTION 
 
Ärendebeskrivning 
 
Miljöpartiet har i en motion föreslagit att samtliga kommunala detalj-
planer skall föregås av 3D kartering.  
 
Vid upprättandet av detaljplaner i kommunen upprättas i normalfallet 
först en grundkarta, som är en tvådimensionell återspegling av 
planområdet.  
 
Med utgångspunkt från grundkartan upprättas detaljplanens formella 
plankarta som redovisar föreslagen markanvändning och plan-
bestämmelser och i de flesta detaljplaner upprättas dessutom en separat 
illustrationsplan som mera överskådligt redovisar föreslagen infra-
struktur och bebyggelse m.m. 
 
Vid vissa förhållanden framställs även en modell som redovisar 
planförslaget analogt i tre dimensioner. Detta görs för att tydliggöra 
redovisningen vid en planerad lite mera storskalig bebyggelse. En mo-
dell åskådliggör planförslaget på ett mera naturligt sätt än vad en karta 
gör. 
 
Även digitalt ortofoto används i planprocessen för att förtydliga vissa 
redovisningar och utredningar. 
 
När en grundkarta upprättas för en detaljplan utgår vi från kommunens 
primärkarta (ett grundläggande digitalt kartverk över kommunens 
tätortsdelar), som redovisar två dimensioner, x- och y-koordinater och 
även nivåkurvor med 0,5 eller 1,0 meters ekvidistans. Grundkartan är 
alltså till viss del en tredimensionell karta avseende topografin. Däremot 
redovisar den bara alla kartdetaljer som byggnader, solitära träd m.m. i 
två dimensioner.  Att bygga upp en fullständig 3-dimesionell 
primärkarta över Salems kommun skulle kräva investeringar på flera 
hundra tusen kronor och nya programvaror för avsevärda belopp samt 
utbildning av berörd personal. 
 
Bygg- och miljönämnden har i sitt yttrande avstyrkt motionen 
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Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsen § 82/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Randal Piersons (mp): 
Bifall till motionen. 
 
Lennart Kalderén (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Björn Kvist (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lillemor Gladh (s): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag 
 
Sanna Jansson-Wiberg (v) 
Återremiss för en utförligare kostnadsberäkning av förslaget. 

 

 
Propositionsordning 
 
Ordföranden ställer först proposition på yrkandet om återremiss. 
”Beslutar fullmäktige att ärendet ska återremitteras till kommun-
styrelsen eller avgöras idag? ” 
 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 

 

Ordföranden ställer sedan propositionen om avslag på motionen mot 
bifall. 
 
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 

 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Fullmäktige beslutar att avslå motionen. 
___  
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Omdisponering av budgetmedel för upprustning av Villa Skönvik VILLA SKÖNVIK 
 
Ärendebeskrivning 
 
Under år 2008 finns 2,5 miljoner kronor för investeringar i infrastruktur 
och staket upptagna gällande Rosenlundsskolan. Upptagna medel behö-
ver ej disponeras fullt ut. 
 
Villa Skönvik ägs av kommunen och har hyrts ut till olika verksamheter, 
nuvarande hyresavtal upphör per sista juni. Fastigheten är i behov av en 
genomgripande upprustning. För att vinna tid kan en första etapp av 
upprustning av fastigheten startas under sommaren under förutsättning 
att medel från Rosenlundsskolan omdisponeras.  
 
Aktuella åtgärder är utbyte av el, ventilation, dränering av grund, byte 
av vatten och avloppsledningar, renovering av fasad samt byte av fönster 
om det ryms inom föreslagna omdisponerade medel.  
 
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att 1,4 miljoner 
kronor för upprustning av Villa Skönvik omdisponeras från medel 
avsatta till Rosenlundskolan. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott kommer att behandla Villa Skönvik 
inom kort. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsen § 83/2008. 
 

 

Yrkanden 
 
Ankie Bosander (c): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lennart Kalderén (m): 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att miljö- och samhällsbyggnadskontoret 
får omdisponera 1,4 mnkr av totalt 2,5 mnkr avsatta till 
investeringsmedel för Rosenlundsskolan för att genomföra viss upp-
rustning av Villa Skönvik i enlighet med tjänsteskrivelsen. 
___  
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Svar på interpellation ”En halv miljard saknas – 500 färre poliser i 
Stockholm?” 

SVAR PÅ 
INTERPELLATION 

  
Fullmäktige beslutade 2008-05-22 att överlämna en av Arne Närström 
(s) lämnas interpellation för besvarande. 
 
Lennart Kalderén (m) besvarar interpellationen, bilaga 12. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Fullmäktige förklarar interpellationen besvarad. 
___  
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Avsägelse/Avanmälan och fyllnadsval AVSÄGELSE/AVANMÄ
LAN/FYLLNADSVAL 

I ärendet föreligger memorial 7. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
1 Fullmäktige beslutar bifalla följande avsägelse/avanmälan 
 
 Sonia Olsson (m) Barn- och utbildningsnämnden 
  
 Veena Ali (fp) Kommunfullmäktige, e 
   Valnämnden, v ordf 
   Överförmyndarnämnden, e 
 

 

2  Fullmäktige beslutar förrätta följande fyllnadsval 
 
 Ledamot i 
 BARN- OCH UTBILDNINGSNÄMNDEN INTILL 2010 ÅRS 
 UTGÅNG 
 (m)  Ellinor Exner 
   Fågelsta 
   152 95 Södertälje 
 
 Ersättare i  
 BARN- OCH UTBILDNINGSNÄMNDEN INTILL 2010 ÅRS 
 UTGÅNG 
 
 (m)  Eva-Lena Rasmusson 
   Rosenstigen 8 
   144 62 Rönninge 
 

 

3   Fullmäktige beslutar bordlägga följande fyllnadsval 
 
 Val av ledamot och vice ordförande 
 VALNÄMNDEN INTILL 2010 ÅRS UTGÅNG 
 
 Val av ersättare 
 ÖVERFÖRMYNDARNÄMNDEN INTILL 2010 ÅRS UTGÅNG. 
___  
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Fråga ang riktat bidrag att förbättra/utveckla skolverksamheten FRÅGA 
 
Randal Piersons (mp) har ställt fråga till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande, bilaga 13. 
 
Barn- och utbildningsnämndens ordförande Anna-Carin Bylund 
besvarar frågan muntligt. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige förklarar frågan besvarad. 
___  
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 Sign Beslutsexpediering 
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Parentation över Veena Ali PARENTATION 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Olle Glimvik hedrar Veena Ali, 
bilaga 14. 
___  
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 


